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Legitymacje służbowe dla nauczycieli przedszkoli

Opracowała: Aneta Chamczyńska-Penkala, prawnik

Podstawa prawna:

•Ustawa z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta nauczyciela (t.j. Dz.U. z 2014 r. poz. 191 ze zm.), 
•Ustawa z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t.j. Dz.U z 2004 r. Nr 256 poz. 2572 ze zm.), 
•Ustawa  z  dnia  20  czerwca  1992 r.  o  uprawnieniach  do  ulgowych  przejazdów  środkami  publicznego

transportu zbiorowego (t.j. Dz.U. z 2012 r. poz. 1138 ze zm.), 
•Rozporządzenie z dnia 29 września 2006 r. w sprawie wzoru i trybu wystawiania legitymacji służbowej dla

nauczyciela (Dz.U. z 2006 r. Nr 189 poz.1393), 
•Rozporządzenie Ministra Infrastruktury z dnia 25 października 2002 r. w sprawie rodzajów dokumentów
poświadczających uprawnienia do korzystania z ulgowych przejazdów środkami publicznego transportu
zbiorowego (Dz.U. z 2002 r. Nr 179 poz. 1495 ze zm.). 

Status nauczyciela przedszkolnego

Zgodnie  z  przepisem  art.  3  pkt  9  Ustawy  o  systemie  oświaty,  przez  nauczyciela  należy  rozumieć  także
wychowawcę  i  innego  pracownika  pedagogicznego  szkoły,  placówki  oraz  zakładu  kształcenia  i  placówki
doskonalenia  nauczycieli.  Również w  Karcie  nauczyciela uznano,  że  pod pojęciem nauczyciela  bez bliższego
określenia  rozumie  się  zarówno  nauczycieli,  wychowawców,  jak  i  innych  pracowników  pedagogicznych
zatrudnionych  w  przedszkolach,  szkołach  i  placówkach.  Przedstawione  uregulowania  wskazują  zatem  na
zrównanie  nauczycieli  przedszkolnych  z  nauczycielami  zatrudnionymi  w  szkołach  oraz  w  innych  placówkach
oświatowych.  Oznacza  to,  że  również  nauczycielom  zatrudnionym  w  przedszkolach  przysługuje  prawo  do
otrzymania  legitymacji  służbowej  zgodnie  z  przepisami  Rozporządzenia  w sprawie  wzoru  i  trybu  wystawiania
legitymacji służbowej dla nauczyciela.

Wydanie legitymacji służbowej

W  myśl  §  1  ww.  Rozporządzenia legitymacja  służbowa  potwierdza  zatrudnienie  na  stanowisku  nauczyciela.
Rozporządzenie określa  też,  jak  powinien  wyglądać  taki  dokument  poprzez  wskazanie:  z  jakiego  materiału
powinien być wykonany (plastikowa karta standard ISO 7810), jakie powinien mieć wymiary, co powinno się na nim
znajdować –  w którym miejscu oraz jakiej  wielkości,  w jakim musi  być  kolorze,  jaka powinna być  czcionka i
wielkość liter, jakie wymiary powinno mieć zdjęcie nauczyciela oraz jakie dane nauczyciela powinny się znaleźć na
legitymacji. Wzór takiej legitymacji określony został w załączniku do wskazanego wyżej aktu prawnego.

Przepisy  Karty  nauczyciela oraz  ww.  Rozporządzenia wskazują,  że  dyrektor  jest  upoważniony  do  wydania
nauczycielowi legitymacji  służbowej  i  powinien tego dokonać w nieprzekraczalnym terminie 30 dni od złożenia
przez nauczyciela wniosku o jej wystawienie.

We wniosku o wydanie legitymacji nauczyciel musi zawrzeć:

•imię (imiona) i nazwisko, 
•fotografię o wymiarach nie mniejszych niż 20 x 25 mm, 
•podpis nauczyciela (we wskazanej ramce), 
•nazwę pracodawcy, 
•datę złożenia wniosku, 
•datę ważności legitymacji – tylko w przypadku pracowników zatrudnionych na czas określony, 
•podpis nauczyciela pod wnioskiem, 
•pieczęć przedszkola potwierdzającą zatrudnienie. 

Prawidłowo wypełniony wniosek nauczyciel składa dyrektorowi placówki, a ten następnie, pojedynczy wniosek lub
zbiorcze zestawienie, przekazuje do firmy uprawnionej do wykonania dokumentu.



Aby czytać dalej, potrzebujesz pełnego dostępu.
Przeglądaj wszystkie materiały w ramach abonamentu lub prenumeraty.

Korzyści:

• nielimitowany dostęp do treści,
• aktualizacje materiałów w niezbędnikach, nawet do 2 razy w tygodniu,
• e-czasopisma w nowej, wygodnej formie,
• dodatkowe materiały i wzory dokumentów do pobrania,
• dostęp do porad cenionych ekspertów i praktyków,
• zniżki na kolejne produkty, szkolenia i webinary

i znacznie więcej…

Zamów na: www.oficynamm.pl
lub skontaktuj się z nami: 800 702 902, bok@oficynamm.pl


